
På baggrund af oplysninger i pressen - herunder DRs Tv-avis - har regionsrådsmedlem Poul Müller 
bedt om en redegørelse for, om ansatte på hospitaler retter henvendelse til en eller flere af regionens 
leverandører med henblik på, at disse skulle bidrage til personalets julefrokost eller lignende. 
 
Konkret kan det oplyses, at det er forekommet, at personale retter henvendelse til regionens 
leverandører. Som det er oplyst i DRs Tv-avis er det forekommet på Århus Sygehus og på 
Regionshospitalet Holstebro. 
 
De to tilfælde er beklaget af ledelsen på de pågældende afdelinger og hospitaler, og det er 
indskærpet, at en sådan fremgangsmåde ikke er acceptabel. 
 
Der har været forskellig tradition for samspil mellem leverandører og hospitalsafdelinger, men 
gennem de seneste 10 år er samspillet blevet afklaret og tydeligt. 
 
Det indebærer således, at der ikke på nogen måde må kunne drages tvivl om ansattes habilitet – 
herunder at indkøb baseres på en saglig vurdering af priser og kvalitet. Af den årsag er det ikke 
acceptabelt at søge leverandører om tilskud til sociale arrangementer. 
 
Tilsvarende er det en forudsætning, at leverandørers eventuelle bidrag til forskning, formidling eller 
andre faglige bidrag modtages af hospitalet, bogføres og revideres som en hvilken som helst anden 
bevilling. Dispositionsretten til kontoen vil ofte være indskrænket til enkelte personer, men 
eventuelle udgifter til repræsentation er underlagt regionens skærpede tilsyn på dette område. 
 
I enkelte tilfælde sponserer leverandører særlige arrangementer (jubilæumsarrangement, samlet 
personalerevy, tryksager) eller andet på hospitalerne. I disse sjældne tilfælde indgås 
sponsoraftalerne med hospitalsledelsernes skærpede opmærksomhed, således at risikoen for 
habilitetspåvirkning minimeres. 
 
På baggrund af de konkrete sager har hospitalsledelserne oplyst, at det er meget ualmindeligt, at 
disse principper ikke overholdes. Hospitalsledelserne griber ind, hvis principperne ikke overholdes, 
og hospitalsledelserne har på den konkrete foranledning sikret en yderligere opmærksomhed om, at 
den fremgangsmåde, der var omtalt i DRs Tv-avis ikke er acceptabel. 
 
Det kan i øvrigt oplyses, at lægeforeningen har indgået en aftale med Danmarks Apotekerforening, 
Lægemiddelindustriforeningen, Industriforeningen for Generiske Lægemidler og 
Parallelimportørforeningen. 
 
I retningslinjerne står der bl.a.: 

Stk. 4. Finansiering af sociale aktiviteter i forbindelse med faglige aktiviteter tillades ikke. Er der til 
et fagligt eller videnskabeligt arrangement knyttet andre aktiviteter f.eks. teaterforestillinger, 
udflugter og lignende, må udgifterne hertil ikke betales af nogen lægemiddelvirksomhed, ej heller 
af den lægemiddelvirksomhed, der står som arrangør af den faglige aktivitet. 

 

Stk. 5. Læger og apotekere må ikke anmode om ydelser i strid med stk. 4. 


